

「大學聯合招生辦法」

「大學聯合招生辦法」簡介

「大學聯合招生辦法」（簡稱「大學聯招辦法」）旨為持有往屆及／或應屆香港中學文憑考試成績的本地學生提供申請入讀以下課程的主要途徑：

大學教育資助委員會（教資會）資助課程

1. 由下列8所教資會資助院校提供的教資會資助全日制學士學位課程：

- 香港城市大學（城大）
- 香港浸會大學（浸大）
- 嶺南大學（嶺大）
- 香港中文大學（中大）
- 香港教育大學（教大）
- 香港理工大學（理大）
- 香港科技大學（科大）
- 香港大學（港大）；

2. 由城大提供的教資會資助全日制副學士學位課程；

3. 由教大提供的教資會資助全日制高級文憑課程；

4. 由理大提供的教資會資助全日制高級文憑課程；

自資課程

5. 由香港公開大學（公大）提供的自資全日制學士學位課程；及

指定專業／界別課程資助計劃（SSSDP「資助計劃」）課程

6. 由SSSDP「資助計劃」院校提供的SSSDP「資助計劃」全日制學士學位課程。

申請人只需遞交一份申請，即可申請入讀以上課程。

「大學聯招辦法」並不適用於上述（1）段所列由8所教資會資助院校提供的兼讀制及自資課程，（5）及（6）段所列由公大及SSSDP「資助計劃」院校非經「大學聯招辦法」提供的課程。有關的9所「大學聯招辦法」參與院校（即城大、浸大、嶺大、中大、教大、理大、科大、港大及公大）及SSSDP「資助計劃」院校會樂意解答有關該等課程的查詢。

申請資格

申請人於遞交「大學聯招辦法」申請前應確定已符合「大學聯招辦法」申請資格。任何已繳交的費用，概不退還，亦不得轉作其他年度申請 / 其他申請之用。

按香港特區政府政策，由2020年度起，申請人 / 學生於遞交「大學聯招辦法」申請時，必須持有有效證明文件以證明其本地生身份，其申請才會獲得接納。

符合「大學聯招辦法」申請資格

屬下列（1）至（2）類別並持有往屆及 / 或應屆香港中學文憑考試成績的本地申請人，於遞交「大學聯招辦法」申請時並非正在修讀經「大學聯招辦法」可選報的全日制學士學位課程，均可憑香港中學文憑考試成績透過「大學聯招辦法」申請入讀下列課程：

- 由8所教資會資助院校提供的教資會資助全日制學士學位課程；
- 由公大提供的自資全日制學士學位課程；
- 由SSSDP「資助計劃」院校提供的SSSDP「資助計劃」全日制學士學位課程；
- 由城大提供的教資會資助全日制副學士學位課程；
- 由教大提供的教資會資助全日制高級文憑課程；及
- 由理大提供的教資會資助全日制高級文憑課程。

1. 只持有香港中學文憑考試成績的本地申請人

所有本地的申請人（在校及非在校申請人）若希望憑香港中學文憑考試成績申請入讀上述課程，必須透過「大學聯招辦法」遞交申請。

2. 同時持有香港中學文憑考試及其他學術成績的本地申請人

同時持有香港中學文憑考試及其他學術成績的本地申請人，若單憑其香港中學文憑考試成績已符合上述課程的申請資格，可選擇透過「大學聯招辦法」或非「大學聯招辦法」途徑遞交申請，惟不能同時透過兩種途徑遞交申請。

於評核該等本地申請人的「大學聯招辦法」申請過程中，相關院校將會以其香港中學文憑考試成績作為主要考慮因素，而其他因素亦會按需要作為考慮之列。

不符合「大學聯招辦法」申請資格

屬下列（3）至（7）類別的申請人並**不符合**透過「大學聯招辦法」遞交申請的資格。若該等申請人遞交「大學聯招辦法」申請，其申請將**不獲處理**。任何已繳交的費用，概不退還，亦不得轉作其他年度申請／其他申請之用。若該等申請人希望遞交入學申請，應向個別院校查詢有關詳情。

3. 非本地申請人

按香港特區政府政策，由2020年度起，**所有**非本地申請人，不論是否持有香港中學文憑考試成績，均**必須**透過非「大學聯招辦法」途徑遞交入學申請，而非透過「大學聯招辦法」。

4. 正在修讀經「大學聯招辦法」可選報的全日制學士學位課程的申請人

正在修讀經「大學聯招辦法」可選報的全日制學士學位課程的申請人，不論是否希望憑香港中學文憑考試成績申請入學，均**不符合**透過「大學聯招辦法」遞交申請的資格。

若該等本地申請人希望透過「大學聯招辦法」遞交申請，必須於遞交申請前向正在就讀的「大學聯招辦法」參與院校／SSSDP「資助計劃」院校辦理退學手續，否則其申請將**不獲處理**。

5. 需要合併香港中學文憑考試及其他學術成績的申請人

需要**合併**香港中學文憑考試及其他學術成績方符合經「大學聯招辦法」可選報的課程申請資格的申請人，並**不符合**透過「大學聯招辦法」遞交申請的資格，該等申請人應向個別院校查詢有關詳情。

6. 未持有任何香港中學文憑考試成績的申請人

未持有往屆香港中學文憑考試成績及不會參加應屆香港中學文憑考試的申請人，均**不符合**透過「大學聯招辦法」遞交申請的資格。

7. 只持有其他學術成績的申請人

只持有其他學術成績的申請人，並**不符合**透過「大學聯招辦法」遞交申請的資格。

多重申請

同時持有香港中學文憑考試及其他學術成績的本地申請人，若單憑其香港中學文憑考試成績或其他學術成績已符合經「大學聯招辦法」可選報的課程申請資格，可選擇：

- 憑香港中學文憑考試成績透過「大學聯招辦法」遞交申請；或
- 憑其他學術成績透過非「大學聯招辦法」途徑遞交申請。

惟此等申請人**不能**於同一學年**同時**透過「大學聯招辦法」及非「大學聯招辦法」途徑遞交申請入讀經「大學聯招辦法」可選報的任何課程。申請人**必須**取消其中一項申請，否則其申請將**不獲處理**。

透過「大學聯招辦法」遞交申請資格圖表摘要

 透過「大學聯招辦法」遞交申請資格圖表摘要	
<p>只持有 香港中學文憑考試 成績的本地申請人</p>	<p>» 透過「大學聯招辦法」*遞交申請</p>
<p>同時持有 香港中學文憑考試及 其他學術成績 的本地申請人</p>	<p>» 若申請人單憑香港中學文憑考試成績已符合經「大學聯招辦法」可選報的課程申請資格，可透過「大學聯招辦法」*遞交申請 (於評核「大學聯招辦法」申請過程中，相關院校將會以申請人的香港中學文憑考試成績作為主要考慮因素，而其他因素亦會按需要作為考慮之列)</p>
	<p>» 若申請人需合併香港中學文憑考試及其他學術成績方符合經「大學聯招辦法」可選報的課程申請資格，應透過非「大學聯招辦法」遞交入學申請</p>
<p>非本地申請人</p>	<p>» 不符合透過「大學聯招辦法」遞交申請的資格 需透過非「大學聯招辦法」遞交入學申請</p>
<p>未持有 香港中學文憑考試成 績的申請人</p>	
<p>只持有其他學術成績 的申請人</p>	
<p>正在修讀 經「大學聯招辦法」 可選報的全日制學士 學位課程的申請人</p>	<p>» 不符合透過「大學聯招辦法」遞交申請的資格 若該等本地申請人希望透過「大學聯招辦法」遞交申請，必須於遞交申請前向正在就讀的「大學聯招辦法」參與院校 / SSSDP「資助計劃」院校辦理退學手續</p>
<p><small>*本地申請人透過「大學聯招辦法」遞交申請時，應先詳閱9所「大學聯招辦法」參與院校及SSSDP「資助計劃」院校的一般入學條件及個別課程的入學規定。</small></p> <p><small>版權所有 © 大學聯合招生辦法，保留所有權利。</small></p>	

香港中學文憑考試成績

「大學聯合招生處」（簡稱「大學聯招處」）、9所「大學聯招辦法」參與院校及SSSDP「資助計劃」院校將從香港考試及評核局（簡稱香港考評局）索取申請人所有往屆及 / 或應屆的香港中學文憑考試成績（包括成績評審證明書）。

申請人於遞交申請時，須透過「大學聯招辦法」網上申請系統中的「Declaration（聲明）」版面授權「大學聯招處」、9所「大學聯招辦法」參與院校及SSSDP「資助計劃」院校向香港考評局索取，及就香港考評局對之發放有關成績，作為審理申請人入學申請之用。因此，申請人無須遞交往屆及 / 或應屆的香港中學文憑考試成績至「大學聯招處」。

惟請注意，申請人於「大學聯招辦法」帳戶內所登記的香港身份證號碼**必須**與其於香港考评局申請香港中學文憑考試時所登記的號碼**完全相同**。若申請人曾以不同的身份證明文件報考不同年度的香港中學文憑考試，必須**立即**通知「大學聯招處」。否則，「大學聯招處」、9所「大學聯招辦法」參與院校及SSSDP「資助計劃」院校將**不能**向香港考评局索取申請人**所有**往屆及／或應屆的香港中學文憑考試成績。由於9所「大學聯招辦法」參與院校及SSSDP「資助計劃」院校未能查閱該等申請人所有的香港中學文憑考試成績，故此其申請或會因而受影響。

9所「大學聯招辦法」參與院校及SSSDP「資助計劃」院校於評核入學申請時或會考慮申請人於不同年度考獲的香港中學文憑考試成績。因此，申請人應詳閱個別院校的一般入學條件及個別課程的入學規定及其網站。

「大學聯招辦法」網站

有關「大學聯招辦法」的資訊，請瀏覽「大學聯招辦法」網站（www.jupas.edu.hk）。若上述資料與「大學聯招辦法」網站內容有任何差異，均以「大學聯招辦法」網站所載為準。

「大學聯合招生處」

「大學聯招處」代表9所「大學聯招辦法」參與院校及SSSDP「資助計劃」院校處理所提供課程的入學申請事宜。有關「大學聯招辦法」申請事宜，應向「大學聯招處」查詢。

辦公室地址：	香港薄扶林 香港大學 本部大樓2樓248室
---------------	-----------------------------

為防止新型冠狀病毒透過個人接觸傳播，所有查詢／與「大學聯招處」的聯繫，會透過以下途徑處理，直至另行通知：

查詢熱線^註：	2334 2929 / 2233 2929 (查詢熱線服務時間如下： 星期一至五 (星期六、星期日、公眾假期及香港大學假期除外) 上午8時45分至下午1時； 下午2時至下午5時15分)
^註 請注意，所有與「大學聯招處」往來的電話均會被錄音，作為內部培訓及參考之用。	
24小時互動語音系統：	2334 2330
電郵：	info@jupas.edu.hk
傳真：	2858 4825

JUPAS

Introduction of JUPAS

Joint University Programmes Admissions System (JUPAS) is a scheme and the main route of application designed to assist local students with Hong Kong Diploma of Secondary Education (HKDSE) Examination results (past and / or current) to apply for admission to the following programmes:

University Grants Committee (UGC)-funded Programmes

1. UGC-funded full-time bachelor's degree programmes offered by the following 8 UGC-funded institutions:
 - City University of Hong Kong (CityU)
 - Hong Kong Baptist University (HKBU)
 - Lingnan University (LingnanU)
 - The Chinese University of Hong Kong (CUHK)
 - The Education University of Hong Kong (EdUHK)
 - The Hong Kong Polytechnic University (PolyU)
 - The Hong Kong University of Science and Technology (HKUST)
 - The University of Hong Kong (HKU);
2. UGC-funded full-time associate degree programmes offered by CityU;
3. UGC-funded full-time higher diploma programme offered by EdUHK;
4. UGC-funded full-time higher diploma programmes offered by PolyU;

Self-financing Programmes

5. self-financing full-time bachelor's degree programmes offered by The Open University of Hong Kong (OUHK); and

Study Subsidy Scheme for Designated Professions / Sectors (SSSDP) Programmes

6. SSSDP full-time bachelor's degree programmes offered by the SSSDP institutions.

Applicants need to submit only **ONE** application to apply for admission to all of the above programmes.

Part-time and self-financing programmes offered by the 8 UGC-funded institutions as listed in 1 above, and all other programmes not offered under JUPAS by OUHK and the SSSDP institutions as listed in 5 and 6 above, however, are not covered under the JUPAS scheme, and applicants should apply to the individual institutions directly. The 9 JUPAS participating-institutions (*viz.* CityU, HKBU, LingnanU, CUHK, EdUHK, PolyU, HKUST, HKU and OUHK) and the SSSDP institutions concerned would be pleased to answer enquiries in respect of such programmes.

Eligibility

Applicants should ensure that they are **ELIGIBLE** to apply via JUPAS before submitting their JUPAS applications. Any fees paid will not be refunded or transferred to another year / other application under any circumstances.

In accordance with the HKSAR Government's policy, as from the 2020 JUPAS cycle, only applicants with valid documentation confirming they are **LOCAL** applicants / students at the time of submission of applications will be accepted.

Eligible to Apply via JUPAS

LOCAL applicants who belong to the categories below with past and / or current HKDSE Examination results are eligible to apply via JUPAS for admission to the following programmes **on the strength of their HKDSE Examination results**, provided that they are **NOT** enrolled in full-time bachelor's degree programmes offered under JUPAS at the time they submit their JUPAS applications:

- UGC-funded full-time bachelor's degree programmes offered by the 8 UGC-funded institutions;
- Self-financing full-time bachelor's degree programmes offered by OUHK;
- SSSDP full-time bachelor's degree programmes offered by the SSSDP institutions;
- UGC-funded full-time associate degree programmes offered by CityU;
- UGC-funded full-time higher diploma programme offered by EdUHK; and
- UGC-funded full-time higher diploma programmes offered by PolyU.

1. **LOCAL applicants with HKDSE Examination results only**

All local applicants (school and non-school applicants) who wish to apply for admission to the above programmes **on the strength of their HKDSE Examination results MUST** apply via JUPAS.

2. **LOCAL applicants with both HKDSE Examination AND other academic results**

Local applicants with both HKDSE Examination **AND** other academic results whose HKDSE Examination results **ALONE** will make them eligible for application for admission to the above programmes can apply either via JUPAS or non-JUPAS, but **NOT** both.

Assessment of these local applicants applying via JUPAS will be based **mainly on their HKDSE Examination results**, while other factors will be considered by relevant institutions as appropriate.

NOT Eligible to Apply via JUPAS

Applicants who belong to the categories below are **NOT ELIGIBLE** to apply via JUPAS. If they do, their JUPAS applications will **NOT** be processed. Any fees paid will not be refunded or transferred to another year / other application. If they wish to apply for admission, they should consult individual institutions concerned for further information.

3. **Non-local applicants**

As from the 2020 JUPAS cycle, in accordance with the HKSAR Government's policy, **ALL** non-local applicants, regardless of whether they possess HKDSE Examination results, **MUST** apply for admission via the non-JUPAS route, and **NOT** via JUPAS.

4. **Applicants who are currently enrolled in full-time bachelor's degree programmes offered under JUPAS**

Applicants who are currently enrolled in full-time bachelor's degree programmes offered under JUPAS, regardless of whether they wish to apply for admission on the strength of their HKDSE Examination results, are **NOT ELIGIBLE** to apply via JUPAS.

If such local applicants wish to apply via JUPAS, they are required to withdraw from the full-time bachelor's degree programmes offered by the JUPAS participating-institutions / the SSSDP institutions they are currently enrolled in before submitting their JUPAS applications, otherwise their applications will **NOT** be accepted.

5. **Applicants with a combination of HKDSE Examination AND other academic results**

Applicants with a combination of HKDSE Examination **AND** other academic results which **TOGETHER** may make them eligible for application for admission to the programmes offered under JUPAS are **NOT ELIGIBLE** to apply via JUPAS. They should consult individual institutions concerned for further information.

6. **Applicants without any HKDSE Examination results**

Applicants who do not have any past HKDSE Examination results, nor will be sitting for the HKDSE Examination of the current cycle are **NOT ELIGIBLE** to apply via JUPAS.

7. Applicants with other academic results only

Applicants with academic results other than HKDSE Examination results only are **NOT ELIGIBLE** to apply via JUPAS.

Concurrent Applications

Local applicants with both HKDSE Examination **AND** other academic results and whose HKDSE Examination results or other academic results alone would make them eligible for application for admission to the programmes offered under JUPAS can apply

EITHER: via JUPAS on the strength of their HKDSE Examination results

OR: via non-JUPAS on the strength of their other academic results.

These applicants, however, **CANNOT** apply for admission via **BOTH** JUPAS and non-JUPAS to any programmes offered under JUPAS in the same academic year. They **MUST** cancel either their JUPAS or non-JUPAS applications before they can proceed further.

Summary Chart on Eligibility for Application via JUPAS

Summary Chart on Eligibility for Application via JUPAS	
LOCAL Applicants with HKDSE Examination Results ONLY	Apply via JUPAS*
LOCAL Applicants with HKDSE Examination + Other Academic Results	If HKDSE Examination Results ALONE would make the applicants eligible for application for admission to the programmes offered under JUPAS, they may apply via JUPAS* <i>(Assessment on applications via JUPAS will be based mainly on the HKDSE Examination results, while other factors will be considered by relevant institutions as appropriate)</i>
NON-LOCAL Applicants	If HKDSE Examination + Other Academic Results TOGETHER would make the applicants eligible for application for admission to the programmes offered under JUPAS, they should apply for admission via non-JUPAS
Applicants WITHOUT HKDSE Examination Results	NOT ELIGIBLE to apply via JUPAS Apply for admission via non-JUPAS
Applicants WITH Other Academic Results ONLY	NOT ELIGIBLE to apply via JUPAS
Applicants CURRENTLY ENROLLED in Full-time Bachelor's Degree Programmes Offered under JUPAS	NOT ELIGIBLE to apply via JUPAS If such local applicants wish to apply via JUPAS, they are required to withdraw from the full-time bachelor's degree programme offered by the JUPAS participating-institutions / the SSSDP institutions they are currently enrolled in before submitting their JUPAS applications.

* Local applicants should read carefully the general entrance requirements and individual programme requirements of the 9 JUPAS participating-institutions and the SSSDP institutions when they apply via JUPAS.

Copyright © JUPAS. All Rights Reserved.

HKDSE Examination Results

ALL past and / or current HKDSE Examination results (including Aegrotat Certificates as applicable) of the applicants will be obtained from the Hong Kong Examinations and Assessment Authority (HKEAA) by the JUPAS Office, the 9 JUPAS participating-institutions and the SSSDP institutions.

In this regard, applicants are required, at the time of applications, to authorise, via the JUPAS online application system at the “Declaration” page, the JUPAS Office, the 9 JUPAS participating-institutions and the SSSDP institutions to obtain, and the HKEAA to release, their results concerned in support of their applications. As such, applicants are not required to submit their HKDSE Examination results to the JUPAS Office.

However, the HKID card numbers which the applicants have used to register their JUPAS accounts **MUST BE IDENTICAL** to those used to register for their HKDSE Examination at the HKEAA. Applicants who have used different identity documents to register for different sittings in the HKDSE Examination must notify the JUPAS Office **IMMEDIATELY**. If they fail to do so, the JUPAS Office, the 9 JUPAS participating-institutions and the SSSDP institutions will **NOT** be able to obtain **ALL** the HKDSE Examination results (past and / or current) of the applicants concerned from the HKEAA. In such cases, these applications may be disadvantaged since the 9 JUPAS participating-institutions and the SSSDP institutions would not be able to review all the applicants’ sittings in their HKDSE Examination.

The 9 JUPAS participating-institutions and the SSSDP institutions may consider the HKDSE Examination results obtained by the applicants in different sittings when assessing their eligibility for admission. In this regard, applicants should consult the general entrance requirements and individual programme requirements and the websites of the respective institutions for further information.

JUPAS Website

Please refer to the JUPAS website at www.jupas.edu.hk for updated information of JUPAS. Should there be any discrepancies between the above information and the JUPAS website, the information in the JUPAS website shall take precedence.

JUPAS Office

The JUPAS Office is an agent for handling applications for admission to programmes offered by the 9 JUPAS participating-institutions and the SSSDP institutions. Enquiries relating to the application process and procedures should be directed to the JUPAS Office.

Office Address:	Room 248 2/F Main Building The University of Hong Kong Pokfulam Hong Kong
------------------------	---

To prevent spread of COVID-19 via personal contact, all enquiries / contacts with the JUPAS Office should be made, until further notice, via:

Enquiry Hotline <small>Note:</small>	2334 2929 / 2233 2929 (Operating hours for the Enquiry Hotline are as follows: Mondays to Fridays <i>(except Saturdays, Sundays, Public Holidays and HKU Holidays)</i> 8:45 am – 1:00 pm; 2:00 pm – 5:15 pm)
<small>Note</small> Please note that all in-bound and out-bound calls to and from the JUPAS Office (in addition to the telephone numbers released to the public) are recorded for internal training and reference purposes.	
24-hour Interactive Voice Response System (IVRS):	2334 2330
Email:	info@jupas.edu.hk
Fax:	2858 4825